
حسين فلاح جوش��قاني، رئيس س��ازمان تنظيم 
مق��ررات و ارتباطات راديويي در نخس��تين روز از 
هفته ديجيتال ايران در سمينار تخصصي »تحول 
ديجيتال و صنعت مخابرات« كه در وزارت ارتباطات 
برگزار شد، با بيان اينكه براي ايجاد تحول ديجيتال، 
بايد سازمان ها متحول شوند و خود را آماده پذيرش 
آن كنند، گفت: تغيير استراتژي حوزه كسب و كار 
و رويكرد در الگوها و س��رمايه گذاري ها مبتني بر 
تحول ديجيتال از سال 2013- 2012 در بعضي از 

كشورهاي دنيا آغاز شده است. 
وي اس��تفاده از تحول ديجيتال در دنيا را موجب 
افزايش درآمد دانس��ت و افزود: طبق آمار مجمع 

جهاني اقتصاد، كشورهايي كه اس��تراتژي تحول 
ديجيتال را اجرا كردند با افزايش 9درصدي درآمد، 
12درصدي حجم بازار و 26درصدي س��ودآوري 

شركت ها همراه بودند. 
 ارزش افزوده 700 ميليارد دلاري در بخش 

سرگرمي ديجيتال 
فلاح جوشقاني با اشاره به كاهش درآمد اپراتورهايي 
كه س��رويس به روز نش��ده ارائه مي كنند، افزود: 
اپراتورهايي كه سرويس مشابه قديمي ارائه مي كنند 
با كاهش درآمد 50تا 90درصدي مواجه هستند، 
به طوريكه در س��رويس هايي چون پيامك ها اين 
درآمد به صفر رسيده و در حوزه مكالمه نيز درآمد 

اپراتورها روند كاهشي دارد، بنابراين اپراتورها بايد 
با توجه به ش��رايط جديد باز طراحي شوند و براي 
تحول جديد آماده باشند.  به گفته وي، ايجاد تحول 
ديجيتال افزايش سرعت ارائه خدمات، بهبود فرآيند 
عملياتي اپراتورها، چابكي سازمان ها و كاهش هزينه 
به خصوص ابزاري كه در حوزه مجازي سازي استفاده 

مي شود را در بردارد. 
معاون وزير ارتباطات با اشاره به اينكه آمارها نشان 
مي ده��د، در بازه زمان��ي س��ال 2016 كه تحول 
ديجيتال به طور اساسي مطرح شد، ارزش افزوده در 
صنعت 10هزار ميليارد دلار بود، افزود: پيش بيني 
مي شود كه تنها در بخش محتوا و سرگرمي اين رقم 

به 700ميليارد دلار برسد. 
 سرنوشت گوشي هاي توقيفي 

س��مينار تخصصي »تح��ول ديجيت��ال و صنعت 
مخابرات« فرصت مناس��بي براي طرح س��ؤالات 
خبرنگاران درباره موضوعات داغ حوزه ارتباطات بود 
از جمله پيگيري وعده وزير براي ارزان شدن گوشي 
تلفن همراه و سرنوشت گوشي هاي توقيفي كه بنا 
بود به بازار تزريق ش��وند، اما هنوز معلوم نيست از 
كجا سر درآورده اند. فلاح جوشقاني در حاشيه اين 
همايش در اين باره توضيح داد: بحث گوشي تلفن 
همراه و بازار آن تحت كنترل وزارت ارتباطات است. 
10روز قبل كميته راهبري رجيستري تلفن همراه 
در دفتر وزير صنعت، معدن و تجارت با حضور وزير 
ارتباطات و فناوري اطلاعات و مسئولان ستاد مبارزه 
با قاچاق گمرك برگزار و مقرر شد چهار اقدام انجام 
شود؛ يكي مبارزه با قاچاق كالا و ارز و همچنين بحث 
گوشي هايي كه توقيف شده است يا گوشي هايي كه 

به دليل عدم تأمين ارز در گمرك  مانده  اند. 
جوشقاني ادامه داد: 600هزار گوشي مشكل عدم 
تأمين ارز دارند و حدود 120هزار دستگاه گوشي به 
دلايل مباحث  گران فروشي و كساني كه ارز دولتي 
گرفته بودند گوشي ها را با قيمت بالا مي فروختند، 
توقيف شد كه قرار بود هماهنگي هايي با دادستاني 

صورت بگيرد كه اين كار نيز صورت گرفت. 
وي مهم ترين مسئله درخصوص گوشي هاي تلفن 
همراه را تأمين ارز دانست و تأكيد كرد: اگر ارز تأمين 
نشود، ورود اين گوشي ها نهايتاً مي تواند يك ماه بازار 
موبايل را تنظيم كند. چون نياز بازار خيلي بيشتر از 
اين مقدار است.   به گفته جوشقاني، وزارت ارتباطات 
در اين حوزه صرفاً يك همكار است، اما تنظيم بازار 
بر عهده وزارت صنعت است. همه دستگاه ها چه در 
داخل و چه بيرون از دولت و حتي بخش خصوصي 
نياز است وارد اين كار شوند تا بستر بازار براي تنظيم 

قيمت، آماده شود. 
 پارازيت يك چهارم حدمجاز است

معاون وزير ارتباطات در پاسخ به امكان پذيربودن 
پالاي��ش پارازيت ها ه��م اينگونه پاس��خ داد: ما 
پالايش پارازيت نداريم. س��امانه اي را در تهران و 
شيراز راه اندازي كرده ايم كه به صورت آنلاين اثر 
تجمعي امواج الكترومغناطيس را در سطح شهر 
اندازه گيري مي كنيم و آن را به نمايش مي گذاريم. 
اس��تاندارد جهاني 2۸ولت بر متر است، آنچه ما 
در حال حاض��ر مي بينيم، اثر گرماي��ي و ميدان 
مغناطيس��ي كه اين پارازيت ها ايجاد مي كنند 

عموماً كمتر از 6/5 ولت بر متر است. 
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رتبه بندي معلمان آب رفت!
دولت با واردكردن رتبه بندي معلمان در لايحه بودجه و اختصاص 2هزار ميليارد تومان بررسي آن را در مجلس زير سبيلي رد كرد!

موبايلارزاننميشود
معاون وزير ارتباطات: تنظيم بازار نيازمند همراهي همه دستگاه هاست

دولت ب�ا گنجاندن نظ�ام رتبه بن�دي معلمان 
در لايح�ه بودج�ه س�ال آين�ده و اختص�اص 
2هزار ميليارد تومان اعتبار ب�راي اجراي آن، 
در عم�ل كار را از دس�ت مجل�س و منتقدين 
درآورد و اج�راي اي�ن ط�رح را ب�ه جلس�ه 
هيئت دولت محدود كرد. گفته مي ش�ود سهم 
آموزش و پرورش از بودجه پيش�نهادي دولت 
براي س�ال آينده كش�ور با 28درصد افزايش 
از 33ه�زار ميلي�ارد تومان در س�ال جاري به 
43هزار ميليارد تومان در س�ال 98 مي رسد. 

خيلي دور از ذهن نيست كه دخل دولتي دستگاه 
تعليم و تربيت به قرار 110  سال اخير كفاف خرج 
آن را ندهد و در نهايت به كس��ري بينجامد. از اين 

جهت بررسي آن تكراري به نظر مي رسد. 
اين نسخه پولي براي درد بي پولي آموزش و پرورش 
چند نقطه عطف دارد كه رتبه بندي معلمان يكي 
از آنهاست. اين طرح عصاي جادوي ترميم حقوق 
معلمان است و قرار است جايگاه اجتماعي معلمي را 

به مرتبه استادي دانشگاه ارتقا دهد. 
ام��ا تأخي��ر در ارائه لايح��ه آن ص��داي موافقين 
رتبه بندي را درآورده است. هرچند با اجازه قانون، 
دولت تا پايان برنامه ششم توسعه براي ارائه لايحه 
وقت دارد، اما از آنجا ك��ه در جريان ترميم حقوق 
معلمان و در عين حال حفظ  ش��أن آنها دولت زير 
فشار قرار دارد،  انتظار مي رفت در مورد ارائه لايحه 

رتبه بندي معلمان عجله بيشتري ديده شود. 
  رتبه بندي دست مجلس هست و نيست!

به هر رو و در ش��رايطي ك��ه طي ماه ه��اي اخير 
آموزش و پرورش از س��وي فرهنگيان و رسانه ها از 
طرفي و نمايندگان مجلس از سوي ديگر براي ارائه 
لايحه رتبه بندي معلمان در فشار بود، سيدمحمد 
بطحايي، وزير آموزش و پرورش از گنجاندن نظام 

رتبه بندي معلمان در لايحه بودجه 9۸ خبر داد. 

وي چهارش��نبه گذش��ته و در حاش��يه جلس��ه 
هيئت دول��ت گفت: كار نظ��ام رتبه بندي در حال 
پيشرفت اس��ت، تا آخرين خبرهايي كه من دارم 
نيز اين موضوع در بودجه سال 9۸هم در نظر گرفته 
شده است. منتظر ارائه بودجه به مجلس هستيم تا 
تكليف اين موضوع روشن شود.  بطحايي ادامه داد: 
هدف اصلي رتبه بندي افزايش حقوق نيست، بلكه 
ارتقاي شايستگي ها و توانمندي هاي معلمان است، 
اما يكي از آثار توانمندي اين اس��ت ك��ه با ارتقاي 

شايستگي ها حقوق ها هم افزايش مي يابد. 
اگرچه ورود نظ��ام رتبه بندي معلم��ان به لايحه 
بودجه 9۸ اين فرصت را ب��راي آموزش و پرورش و 
دولت حفظ مي كند و دس��ت آنها را براي دخل و 
تصرف در رتبه بندي باز مي گ��ذارد. در عين حال 
كه جزئيات رتبه بندي را از بررس��ي موش��كافانه 
كميسيون هاي تخصصي مجلس و كارشناسان و 
رسانه ها دور نگه مي دارد، با اين حال جبار كوچكي 

نژاد، عضو كميسيون آموزش مجلس معتقد است: 
نظام رتبه بندي بدون ارائه لايحه به مجلس امكان 

اجرايي شدن ندارد. 
به گفت��ه وي، رتبه بندي معلمان در س��ند تحول 
بنيادين و ماده 63 قانون برنامه شش��م به وضوح 
آمده است كه بر مبناي آن دولت بايد لايحه نظام 
رتبه بندي را هرچه س��ريع تر به مجلس بياورد تا 
تبديل به قانون ش��ود و تا زماني ك��ه لايحه آن به 
مجلس ارسال و تصويب نشود، اين رتبه بندي امكان 

اجرايي شدن ندارد. 
  رتبه بندي زير سبيل بودجه  گير كرد!

اما دولت با گنجاندن نظ��ام رتبه بندي معلمان در 
لايحه بودجه گويا تصميم دارد، تصويب اين نظام 

را به جلسه هيئت وزيران محدود كند. 
از زمينه س��ازي هاي قانون��ي و حقوق��ي اج��راي 
رتبه بندي معلمان كه بگذريم، به استناد گزارش 
سازمان برنامه در بخش آموزش و پرورش عمومي، 

فني و حرفه اي در لايح��ه بودجه 9۸، مبلغ 2هزار 
ميليارد تومان براي اجراي طرح رتبه بندي معلمان 
تأمين اعتبار ش��ده اس��ت.  اين در حالي است كه 
پيش تر برآوردهاي متفاوتي از رقم پيشنهادي دولت 
براي اجراي رتبه بندي معلمان مشخص شده بود. 

كوچكي نژاد با اشاره به صحبت هاي معاونان وزير 
آموزش و پرورش مبني بر اينكه براي اجراي نظام 
رتبه بندي در س��ال 97 در مرحله نخست 6هزار 
ميليارد تومان و در مراح��ل بعد 3و ۸هزار ميليارد 
تومان اعتبار را براي آن ضروري دانسته بود. وي اين 
رقم را براي اجراي طرح در سال آينده 11تا 15هزار 

ميليارد تومان برآورد مي كند. 
  اعتبار رتبه بندي در بودجه آب رفت!

قاس��م احمدي لاش��كي، نايب رئيس كميسيون 
آموزش و تحقيقات مجلس نيز براي اجراي طرح 
رتبه بندي معلمان بيش از 3ه��زار ميليارد تومان 
اعتبار را لازم دانسته است.  وي با اشاره به تأثيرات 
مثبت��ي كه اجرايي ش��دن اين طرح در سيس��تم 
آموزش��ي كش��ور دارد، تأكيد كرد: اج��راي طرح 
رتبه بندي معلمان نه تنها مي تواند وضعيت معيشتي 
معلمان را بهبود بخشد، بلكه در كيفيت آموزشي نيز 
اثرگذار اس��ت چراكه باعث ارتقاي كيفيت علمي 
معلمان مي شود.  نايب رئيس كميسيون آموزش و 
تحقيقات مجلس در پايان افزود: از آنجا كه معلمان 
بايد به صورت دوره اي در آزمون ها ش��ركت كنند 
تا بتوانند رتبه  خود را ارتق��ا دهند، بنابراين تلاش 
بيشتري در كس��ب دانش انجام مي دهند، اما بايد 
دقت ش��ود دانش كسب ش��ده را به دانش آموزان 
نيز منتقل كنند و دانش تئوري را به عملي تبديل 

كنند. 
پيش تر مهدي نويد ادهم دبيركل ش��وراي عالي 
آموزش و پ��رورش نيز گفت��ه بود: ب��راي اجراي 
رتبه بندي معلمان به 11 تا 15 هزار ميليارد تومان 

اعتبار نياز داريم. 

در اين ستون پيام ها،  متن ها، عكس نوشت ها و خبرهاي كوتاه 
منتشر ش�ده در فضاي مجازي را منتش�ر خواهيم كرد؛ بدون 
هيچ گونه توضيح و تفسير. بازنشر اين موارد هم به منزله تأييد 

يا رد محتواي هيچ كدام از آنها نيست. 

  زهرا هاب توئيت كرد:  در طول 34سال، كنگره امريكا ۸۸2ميليون 
دلار براي شبكه خبري در كوبا خرج كرده، با اين پول جان چه تعداد آدم 
رو ميشه در كشوري كه 40ميليون نفر تحت پوشش بهداشت نيستن، 
نجات داد؟ رقمي كه امري��كا براي تبليغات منفي كش��ورهاي هدف 

استفاده مي كنه چقدر بالاست. صداي امريكا و راديو فردا همينن.

  فريد ابراهيمي توئيت كرد:  سال 91در اوج تحريم ها هم صنعت 
هس��ته اي داش��تيم، هم روزي يك ميليون و 300هزار بش��كه نفت 
100دلاري مي فروختيم. الان برجام رو پذيرفتيم و توي قلب صنعت 
هسته اي سيمان ريختيم، اما روزي يك ميليون بشكه نفت 50دلاري 
مي فروشيم. ظريف و زنگنه هم قهرمانان ملي هستند. خداقوت دلاور، 

خسته نباشي اسطوره!

   كبري آس�وپار توئيت ك�رد:  12دي96؛ وزارت خارجه فرانسه 
در بيانيه اي با ابراز نگراني از آمار بالاي قربانيان و بازداشت شدگان در 
جريان ناآرامي ها در ايران، تأكيد كرد: ح��ق اعتراض آزادانه يك حق 
اساسي است. 17آذر 97؛ دولت فرانس��ه نيرو و نفربر ارتش به خيابان 

آورده و فقط در آغاز روز بيش از 200نفر را بازداشت كرده... 

  س�ليماني با انتش�ار اين عكس توئيت كرد:  آق��اي تقي آزاد 
ارمكي كه جامعه شناس هستند، گفته »اگر روسيه و چين نبودند، ما 
حتي كفش نداشتيم بپوشيم!« )روزنامه آرمان(- من به ايشون كفش 
تن تاك رو معرفي مي كنم! توليد داخ��ل. كيفيت خوب. قيمت ارزان. 
ننگ پوشيدن جنس چيني و روسي و امريكايي رو به جان نخريد؛ ملت 

رو هم تحقير نكنيد! با تشكر.

  فدائي حسين با انتشار اين عكس توئيت كرد:  شهيد حاج احمد 
كاظمي مي گفت: اگر توي پادگانت دو تا سرباز رو نمازخون و قرآن خون 

كردي اين برات مي مونه، از اين پست ها و درجه ها چيزي در نمياد. 

   فخار توئيت كرد:  جيب ب��ري در تهران به گفت��ه رئيس پليس 
پيشگيري پايتخت هر روز از  س��اعت 16 تا 20 اتفاق مي افته. يني از 
اين شغل مديريتي تر نداريم. چهار ساعت در روز، بدون ماليات و خرده 

فرمايشات رئيس!

  احمد جانجان توئيت كرد:  از قوه قضائيه خواستارم جلسات دادگاه 
احمدعراقچي، معاون ارزي ولي اله سيف، رئيس اسبق بانك مركزي را 
به صورت علني يا حتي پخش زنده از تلويزيون برگزار كند؛ باش��د كه 
همگان بر آنچه بر سرشان گذشته آگاه شوند و مسببان اصلي شرايط 

اقتصادي امروز و آينده از مجازات قسر در نروند!

  مسعود نقي زاده با انتش�ار اين عكس توئيت كرد:  با داداشم 
يك كارگاه كوچيك چاپ س��يلك داريم ب��ا بدبختي هزار ت��ا از اين 
بلوزش��لوارهاي پس��رونه با جنس خوب توليد كرديم ب��را خودمون 
16تومن دراومده دم هر بنكداري تو مش��هد رفتيم، 1۸تومن گفتيم، 
نخريدن. حالا مي خوايم بريم دستفروش��ي كنيم، ببينيم چي ميشه 

دعا كنيد بفروشيم. 

عليرضا سزاوار

تراريختههادرترازوينقد
رئيس انجمن ژنتيك ايران به تازگي گفته است كه 55درصد سبدغذايي 
كشور از واردات تأمين مي شود كه از اين ميزان ۸0درصد آنها تراريخته 
است. غيرش��فاف بودن برنامه هايي كه در حوزه تراريخته وجود دارد، 
يكي از مهم ترين دلايلي اس��ت كه برخي از فعالان محيط زيست را در 

گروه مخالفان اين محصولات قرار داده است.  
بخش اصلي كه درباره محص��ولات تراريخته تصميم مي گيرد،  نهادي 
است كه فعالان محيط زيست در كشور نمي توانند آن را بررسي كنند. 
حتي يك كارشناس حوزه تخصصي هم نمي تواند در اين باره نظر بدهد 
كه محصولات تراريخته مفيد هس��تند يا نه؟ اما به خوبي و براس��اس 
تجربه هاي گذشته مي دانيم اگر هم مش��كلي در اين باره وجود داشته 
باشد، فعالان اين حوزه هيچ قدرتي براي شكايت يا مقابله با روندهاي 
غلط ندارند.  در واقع مش��كل  اينجاس��ت، پروژه از ابتدا كاملًا دولتي و 
غيرقابل كنترل و بسته بوده است. اين نگراني وجود دارد كه اين وضعيت 
به يك مسئله محيط زيستي نابسامان منجر شود. توليد اين محصولات 
عمدتاً توسط واردكننده هاي بذر و ديگر محصولات تراريخته تشويق 
مي ش��ود. حتي اگر اس��تفاده از چنين فرآورده هايي توجيه اقتصادي 
داشته باشد،  بايد به صورت كنترل شده در اين مسير حركت كرد.  به طور 
كلي ما با يك پديده جديد در دنيا طرف هستيم كه عوارض جانبي آن 
بر بشر و محيط زيست هنوز ناشناخته است و بخش هاي پرابهام  زيادي 

دارد؛ به همين دليل بايد گام به گام جلو برويم.
  اقدامات بسياري از سال 1394 براي ساماندهي محصولات تراريخته 
انجام شده، از جمله اينكه هر محصول تراريخته اي كه قرار است به ايران 
وارد شود، واردكننده حقيقي يا حقوقي بايد مشخصات تراريختگي را 
اعلام كند تا بررسي ش��ود.  صدور مجوز واردات محصولات تراريخته 
كشاورزي مشمول مجوز س��ازمان تحقيقات، ترويج و آموزش وزارت 
جهاد كشاورزي شده است. در سال ۸4 كارهاي قانون »ايمني زيستي« 
شكل گرفت و مقدمات سند آن ابلاغ شد و از سال ۸4 تا ۸۸ روي آن كار 
و در سال ۸۸ قانون ايمني زيستي در مجلس شوراي اسلامي تصويب 
شد.   قرار بود شش ماه بعد از تصويب، آيين نامه هاي اجرايي اين قانون 
نوشته و اجرايي ش��ود كه به علت برخي چالش ها اين آيين نامه ها در 
رفت و برگشت هاي فراوان بالاخره در سال 1392 تأييديه گرفت و در 
سال 1393 وزارت جهاد كش��اورزي اطلاعيه اي مبني بر اينكه بعد از 
اين افرادي كه مي خواهند مجوز محصولات ترايخته دريافت كنند به 
اين وزارتخانه مراجعه و براساس آن كارگروه ها و كميته هاي تخصصي 
زيادي تشكيل ش��د. اما جالب اينكه به تازگي نايب رئيس كميسيون 
كشاورزي، آب، منابع طبيعي و محيط زيست مجلس شوراي اسلامي 
از بحراني بودن وضعيت دامداري هاي ايران و تعطيلي 60درصد از اين 
واحدها خبر داده است. به گفته جلال محمودزاده، »در سال هاي 95و 
96شاهد بوديم، دام هاي بزرگ، كوچك، گوش��تي و شيري كشور به 
بيماري تب برفكي مبتلا هس��تند و بخش اعظمي از منابع دامي را از 
دست داديم و دولت و وزارت جهادكشاورزي براي جبران اين خسارت 

كاري انجام نداد.«
اكنون پرس��ش اين اس��ت كه چطور مي توانيم ب��ه وزارتخانه اي كه با 
عدم تدبيرش بحران گوشت را رقم زده، در مورد محصولات تراريخته 

اطمينان كنيم؟ 

عملياتيشدنبستهحمايتيوزارتبهداشت
برايدرمان131هزاربيمارخاص

 مهدي شادنوش، رئيس مركز مديريت پيوند و درمان بيماري هاي 
وزارت بهداش�ت اعلام كرد: طبق وعده اي كه از قب�ل به بيماران 
خ�اص و صعب العلاج كش�ور داده ش�ده ب�ود، بس�ته حمايتي از 
اين بيم�اران در اي�ن مركز تدوي�ن و توس�ط معاون�ت درمان به 
دانش�گاه ها ابلاغ ش�د و از آذر امس�ال قابليت اجرايي پيدا كرد. 
رئيس مرك��ز مديريت پيون��د و درمان بيماري هاي وزارت بهداش��ت 
افزود: در اين بسته، حفاظت مالي بيماران خاص و صعب العلاج در برابر 
هزينه هاي بالاي اين بيماران كه مشكلات زيادي را براي خانواده آنها 
مي تواند به وجود آورد، ديده ش��ده است. شادنوش با بيان اينكه هدف 
وزارت بهداشت حمايت مالي از اين هموطنان است، اضافه كرد: پوشش 
حداكثري س��هم بيمار براي خدمات تأييدشده در دستورالعمل ديده 
شده اس��ت. همچنين بيماران آس��يب پذير به منظور هدفمندسازي 
پرداخت يارانه سلامت به آنها شناسايي ش��دند.  وي افزود: با اين كار 
مي توان سياست گذاري هاي بهتر و دقيق تري را اتخاذ كرد. همچنين 
پروتكل ها و راهنماه��اي مصوب براي مديري��ت بيماري هاي خاص، 
صعب العلاج و پيوند مس��تقر به كار گرفته ش��ده اس��ت.  رئيس مركز 
مديريت پيوند و درمان بيماري هاي وزارت بهداشت با اشاره به اينكه 
اين گروه از بيماران مي توانند تمام خدمات درماني و دارويي شان را در 
بيمارستان هاي دانش��گاهي دريافت كنند، افزود: در صورتي كه مركز 
دانشگاهي موردي از زيرساخت هاي ارائه اين خدمات را نداشته باشد 
با تعرفه هاي مشخص مي تواند در قالب قراردادهايي اين خدمات را به 

بخش هاي ديگري خارج از دانشگاه برون سپاري كند. 

زهرا چيذري 
  گزارش  یک

ش�ما كدام راه را براي برق�راري ارتباط�ي س�ريع و ارزان انتخاب 
مي كنيد؛  پيامك،  تلفن يا اس�تفاده از پيام رسان هاي فعال بر بستر 
اينترنت؟ آنطور كه معاون وزير ارتباطات و رئيس س�ازمان تنظيم 
مقررات و ارتباطات راديويي مي گوي�د: گزينه انتخابي اغلب مردم 
براي برقراري ارتباط ديگر پيامك نيس�ت و اف�راد كمتري تماس 
تلفني برقرار مي كنند، به همين خاطر ه�م درآمد اپراتورهايي كه 
س�رويس قديمي ارائه مي كنند با كاهش درآم�د 50تا 90درصدي 

مواجه هستند؛ درآمد س�رويس پيامك به صفر رس�يده و درآمد 
س�رويس مكالمه رون�د كاهش�ي دارد. در اين ميان اگر س�ازمان 
بناي ماندن دارد بايد س�از و كار ديجيتالش را متحول كند.  هر چند 
ديجيتالي ش�دن فرآيندهاي مختلف در كشور چندسالي مي شود 
كه شروع شده، اما هفته ديجيتال ايران براي نخستين بار است كه 
برگزار مي ش�ود. ش�ايد بهانه برگزاري اين هفته لزوم به روزرساني 
زيرس�اخت هاي ديجتال براي عقب نماندن اين حوزه از دنياس�ت. 

 مديركل دفتر هماهنگي و نظارت بر امور جوانان اعلام كرد: با افزايش 
دامنه س��ن جواني به 1۸ � 35 سال اس��تفاده از خدمات مشاوره هاي 

ازدواج و تسهيلات اشتغال براي جوانان 30 تا 35 سال فراهم شد. 
 رئيس پليس راهور پايتخت از اجراي طرح »طاهر« توسط اين پليس 
خبر داد و گفت: برخورد با خودروهاي آلاينده، دودزا، حادثه ساز، مخل 
امنيت اخلاقي و داراي پ��لاك مخدوش در دس��تور كار پليس راهور 

پايتخت است. 
 معاون آموزش ابتدايي وزير آموزش و پرورش از تهيه نامه با همكاري 
سازمان امور عشاير براي فراكسيون عش��اير مجلس خبر داد و گفت: 
پيگير اختصاص سهميه معلم بومي ويژه مدارس عشايري و روستايي از 

طريق فراكسيون عشاير مجلس هستيم. 
 عضو كميسيون بهداشت و درمان مجلس با اشاره به اينكه قانون منع 
به كارگيري بازنشستگان داراي نقاط كوري بود، گفت: اين قانون قطعاً 

به نفع كشور اصلاح خواهد شد. 
 سرپرست معاونت آموزش متوس��طه وزارت آموزش و پرورش بيان 
داشت: س��ازمان س��نجش فقط چند روزي زمان كنكور را تغيير داد 
ولي معتقديم كه مي تواند به ش��كلي عمل كند كه كنكور در مردادماه 

برگزار شود. 
 معاون وزير رفاه گفت: بسياري از مشاغل هستند كه ماهيت و فرم 
اداري دارند، اما شاغلان آن در سن 50سالگي بازنشسته مي شوند و اين 
امر هم براي صندوق هاي بازنشستگي مشكل ايجاد مي كند و هم فرصت 

اشتغال را براي جوانان محدود مي كند. 
 معاون امور توانبخشي سازمان بهزيستي كشور گفت: بيماران مبتلا 
به اوتيس��م مانند س��اير معلولان تحت حمايت بهزيستي هستند و از 

خدمات ويژه آموزشي برخوردارند. 
 مديرعامل شركت تاكسيراني شهر تهران با اشاره به اينكه افزايش 
دوباره نرخ كرايه تاكسي امسال نداشته ايم، گفت: اگر راننده اي هزينه 

اضافه دريافت كرد، شهروندان گزارش دهند. 
 معاون توس��عه مديريت و پش��تيباني وزير آموزش و پرورش اظهار 
كرد: تبديل وضعي��ت نيروهاي پيماني دولت من��وط به تصميمات و 

سياست هاي اداري و استخدامي كشور است. 
 رئيس سازمان بهزيستي كش��ور گفت: كمبود فضا و ظرفيت براي 
نگهداري از معتادان نداريم و سياست ما اين نيست كه معتادان متجاهر 

را به كهريزك منتقل كنيم. 
 مديرعامل شركت مترو تهران و حومه گفت: تلاش مي كنيم مطالبات 
پيمانكاران مترو را سبك كنيم تا آنها بتوانند به زودي حقوق عقب افتاده 

كارگران را پرداخت كنند. 
 معاون محيط طبيعي و تنوع زيستي سازمان حفاظت محيط زيست 
اعلام كرد: در اين فاز، چهار رأس گورخر؛ ش��امل: يك رأس گورخر نر 
بالغ و سه رأس ماده از سايت تكثير و پرورش گوراب يزد به پارك ملي 

كوير با موفقيت كامل منتقل شد. 
 مدير امور شعب صندوق امداد ولايت اس��تان تهران گفت: خيران 
مي توانند با افتتاح حس��اب در صندوق امداد ولايت ب��ه افراد نيازمند 
و معرفي ش��دگان از طرف خ��ود، وام دهند و به ص��ورت الكترونيكي 

حساب هاي افتتاح شده خود را در اين صندوق مديريت كنند. 
 مديركل مدارس و مراكز غيردولتي گفت: براس��اس قانون س��الانه 
معادل 4درصد از شهريه دريافتي توس��ط مراكز آموزشي و پرورشي 
غيردولتي بايد به حس��اب درآمدهاي اختصاصي ملي نزد خزانه داري 

كل كشور واريز شود. 
 سازمان وظيفه عمومي ناجا همه مشمولان داراي مدرك تحصيلي 
كارداني، ديپلم و زيرديپلم كه برگ آماده به خدمت به تاريخ 19 آذر 97 

را دريافت كرده اند به خدمت سربازي فراخواند. 
 مديرعامل شركت بيمه تكميلي آتيه سازان حافظ از اجراي طرح بيمه 
درمان تكميلي انفرادي تا پايان سال جاري خبر داد و گفت: سه طرح 
متنوع با سقف پوشش هاي متنوع طراحي شده است كه مبالغ حق بيمه 

دريافتي آن به ازاي خدمات، متفاوت است.

همزمان با روز دانشجو، حكم نهايي 

نيره ساري
دي�وان محاس�بات كش�ور درباره    دانشگاه

بورس�يه هاي دولت ده�م مبني بر 
قانوني بودن، در حالي صادر شد كه سياه نمايي افراطي در اين باره 
سرنوش�ت و آبروي برخي دانش�جويان را به حاش�يه كش�اند. 
همه چيز برمي گردد به سنت متهم انگاشتن دولت قبل كه بخشي 
از آن دامن دانشجويان را گرفت. ماجراي 3هزار بورسيه غيرقانوني 
كه باعث شد، نگاه ها به سمت دولت قبل برگردد، اما در اين ميان 
دانشجويان بودند كه قرباني ش��دند. بالاخره با همه ابهامات بحث 

بورسيه هاي غيرقانوني و پيگيري توسط مراجع ذي صلاح به نتيجه 
رسيد و حكم نهايي ديوان محاسبات كشور صادر شد. 

ديوان محاسبات كشور در حكم نهايي خود درباره بورسيه هاي دولت 
دهم كه به تازگي صادر شده است، تأكيد كرد: تخلفي متوجه وزير 
علوم وقت كامران دانشجو و شوراي مركزي بورس متصور نيست و 

اين شورا در حدود وظايف و اختيارات قانوني عمل كرده است.
 براساس اين گزارش،  مس��ئولان فعلي وزارت علوم، تحقيقات و 
فناوري موظف هستند، اگر بورسيه دانش��جويي لغو شده است 
هزينه هاي آن را از محل تضامين و تعه��دات اخذ و مراتب را به 

دادسراي ديوان محاسبت كش��ور اعلام كنند.  همچنين ديوان 
محاسبات كش��ور در حالي حكم نهايي خود درباره بورسيه ها را 
صادر و آن را كاملًا قانوني و درست خوانده كه مدت ها اين مسئله 
دستاويزي براي سياه نمايي و تخريب عليه دولت قبل شده است، 
فارغ از اين موضوع به راستي امروز چه كسي مسئول و پاسخگوي 
آبروي از دس��ت رفته و سرنوشت دانش��جوياني است كه قرباني 
سياست بازي سياسي ش��دند؟! آيا كساني كه با چنين شايعاتي، 
ماه ها حساسيت و تشنج در جامعه ايجاد كردند، اكنون حاضر به 

عذرخواهي خواهند شد؟! 

قانونيبودنبورسيههاوماادراكآبرويدانشجو؟!

نفيسه ابراهيم زاده انتظام 
  گزارش  2

بهمن صادقي |  جام جم


